
Записник

са 119. седнице Управног одбора Ветеринарске коморе Србије је одржана
05.04.2024. године у Београду.

У раду седнице учествовали: 

Председник УО: Дубравко Гудурић 
Потпредседник УО: Будимир Вишић,
Чланови:Маја Андријашевић, Јожеф Кочиш и Владимир Ћурчић и Дарко
Бошњак.
Из оправданих разлога Љубомир Ћурчин  није присуствовао састанку.
Седници  су  присуствовaли:  председник  ВКС  Мишо  Коларевић  и  Жолт
Кало.

Председник Управног одбора Дубравко Гудурић је  предложио  следећи
дневни ред за 119. седницу Управног одбора:

1. Усвајање записника са 118. седнице УО;
2. Ценовник из Прогама мера;
3.  Пристигле  сугестије  у  вези Правилника о  условима за  стављање
животиња  у  промет,  начину  прегледа  пошиљке  животиња  пре
утовара, обрасцу уверења о здравственом стању пошиљке животиња у
промету, садржини и начину вођења евиденције о издатим уверењима
и потврдама
4.  Припрема  активности  за  сазивање  редовне  годишње  Скупштине
ВКС;
5. Разно;

Ад.1. Усвајање записника са 118. седнице УО;

Одлука: Једногласно је усвојен записник са 118. седнице УО

Ад.2  Ценовник из Прогама мера;

Закључак : Саставити једно  обавештење о свим предузетим активностима 
везаним за ову тачку и проследити члановима ВКС.
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Допис:

Поштоване колеге,

Овим  путем  желимо  са  Вама  да  поделимо  информације  о
активностима  ВКС  у  протеклих  неколико  месеци  а  у  вези,  пре  свега,
напора  на  побољшању  финсијских  услова  за  спровођење  послова  по
Програму мера здравствене заштите животиња за 2024. годину. 

Дакле,  септембра  месеца  2023.  године  ВКС  је  упутила  допис
истоветне  садржине  Министарству  пољопривреде,  шумарства  и
водопривреде,  Министарству  финансија  и  Кабинету  председника
републике  који  је  садржао  молбу  за  разматрање  могућности  увећања
издвајања средстава из  буџета за здравствену заштиту животиња за
2024. годину. Допис је, у сврху образложења, садржао и кратак преглед
кретања појединих трошкова уназад неколико година који директно или
индиректно утичу обављање послова ветеринарских субјеката који им се
поверавају уговором са министарством (цене енергената, минимална цена
рада...) као и напомену да је за поменути уговор везан и парадокс да једна
страна  потписница  није  упозната  са  свим  елементима  битним  за
испуњавање уговорних обавеза а тичу се финансиијских услова.  На овај
допис  одговор  је  стигао  само  из  министарства  финасија  које  је
саопштило да је исти проследило министарству пољопривреде.

У новембру месецу 2023.  године одржан је  састанак председника
регионалних  одбора  на  коме  су  разматрани  критеријуми  за  конкурс  за
уступање  послова  по  Програму  мера.  Управни  одбор  је  у  складу  са
закључцима  са  састанка  као  и  накнадно  прикупљеним  примедбама  и
предлозима  сачинио  систематизован  преглед  истих  који  ће  бити
прослеђен  Управи  за  ветерину  када  се  питање  конкурса  наново
актуализује.

У ишчекивању Програма мера за 2024. годину и имајући у виду да је
допис с`почетка саопштења остао без одговора затражен је пријем код
државне секретарке Душанке Голубовић. Састанак је одржан у фебруару
месецу  2024.  године  а  делегацију  ВКС  чинили  су  председник  УО  ВКС
Дубравко Гудурић и чланови УО Будимир Вишић и Дарко Бошњак. Чланови
делегације искористили су прилику и да усмено предоче све наводе из, већ
више  поменутог  дописа  из  септембра  месеца  2023.  године,  и  предоче
тешку  и  незавидну  ситуацију  у  којој  се  ветеринарска  служба  налази.
Закључак  са  састанка  био  је  да  ВКС  наново  пошаље  допис  државној
секретарки на ову тему.

У складу са закључком са горепоменутог састанка ВКС је упутила
допис са предлогом за увећање цена за спровођење послова из Програма
мера у износу од 50%.
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Крајем  фебруара  2024.  године  одржан  је  састанак  председника
регионалних одбора. Председник је на овај састанак телефонским путем
позвао и државну секретарку Душанку Голубовић али је она због раније
преузетих обавеза била спречена да истом присуствује уз напомену да би
састанак  са  њеним  присуством  у  наредном  периоду  свакако  требало
организовати.  На  састанку  је  руководство  ВКС  упознало  присутне  са
свим  претходно  наведеним  активностима.  Једна  од  тема  била  је  и
инспекцијски  надзор  над  ветеринарским  станицама  који  је  у  том
тренутку  још био у  току.  Велика већина присутних изразила је  велико
незадовољство  и  резигнираност  због  односа  који  надлежно
министарство  показује  према  ветеринарској  служби  те  је  преовладао
став  да  се  активности  ВКС  и  њених  чланова  радикализује  у  смислу
организације штрајка упозорења. Закључак са састанка је да се најпре
формулишу захтеви а да се потом дефинишу модел и обим штрајка. Исто
тако  закључено  је  да  се  организује  састанак  председника  регионалних
одбора на који би била позвана државна секретарка.

Недуго  након  овог  састанка  уследио  је  позив  за  пријем  код
министарке  пољопривреде  Јелене  Танасковић.  Састанку  је  са  стране
министарства, осим министарке, присуствовала и државна секретарка
Душанка  Голубовић  а  испред  ВКС  председник  Мишо  Коларевић  и
председник  УО  Дубравко  Гудурић.  Министарка  је  састанак  отворила
темом  штрајка  као  и  прелиминарним  налазом  контроле  спроведене  у
ветеринарским  станицама  уз  напомену  да  је,  парафразирамо,  у  80%
станица  утврђена  неправилносту  у  раду.  Такође  је  напоменула,
парафразирамо,  да  се  не  противи  увећању  средстава  за  рад
ветеринарских станица али након што се уведе ред. Делегација ВКС је
пружила  пуну  подршку  надлежнима  да  процесуира  све  одговорне  за
утврђене неправилности уз напомену да је проценат станица код којих је
неправилност утврђена прилично упитан. Исто тако, делегација ВКС је
напоменула,  парафразирамо,  да  девастација  ветеринарслке  службе  у
Србији траје већ доста дуго, да долазимо у опасност да ћемо остати без
теренске ветеринарске службе, да ћемо доћи у ситуацију у коју су дошле
поједине земље у окружењу да за поједине делове земље неће бити могуће
наћи  доктора  ветеринарске  медицине  који  ће  хтети  да  ради  “велику
праксу”,  да  ћемо  изгубити  садашње  капацитете  да  се  суочимо  са
изазовима  које  носи  неповољна  епизоотиолошка  ситуација  у  региону.
Замолили  смо  министарку  да  снизи  ниво  своје  резигнације  према
ветериарској јер се чини да се тиме врши стигматизација целе струке.
Исто тако напоменули смо и то да се поједина удружења (пчеларска)
славодобитно  саопштавају  да  су  две  године  радила  са  Управом  за
ветерину на доношењеу новог  Правилника а да у исто време ВКС није на
истом радила ни два минута, иако у Статуту ВКС пише да “учествује у
доношењу прописа из области ветеринарства” и иако је министарство
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пољопривреде  дало  сагласност  на  тај  Статут.  На  крају  састанка
државна секретарка је изразила спремност да на састанку председника
регионалних  одбора  предочи  налазе  инспекцијске  контроле  која  је
спроведена у ветеринарским станицама.

Недуго након овог састанка председник ВКС обавио је консултације
са  председником  СВД  и  Деканом  ФВМ  Миодрагом  Мириловићем  и
председником АВМ СВД Зораном Рашићем.  Постигнут је договор да се
затражи пријем код државне секретарке Душанке Голубовић и исти је
уприличен. На овом састанку је практично поновљена већина ставова са
састанка  код  министарке  уз  напомену  декана  о  могућем  проблему
мотивације потенцијалних студената ако постоји сазнање о постојећим
условима рада као и да цео један одбор ВКС чине запослени на ФВМ у
Београду и да у свему подржавају колеге у другим одборима. Председник
АВМ  СВД  изнео  је  детаље  из  трансформације  ветеринарске  службе
током  протеклих  неколико  деценија  који  су  допринели  тренутном
тешком стању.  Исто тако  нагласио  је  и  несклад  у  погледу  издвајања
средстава  у  аграрном  буџету  за  здравствену  заштиту  животиња  и
издвајања за друге намене. Председник ВКС је осим поновљених ставова
са  претходног  састанка  нагласио  нелогичност  из  тек  објављеног
Програма мера за 2024. годину у погледу финансирања туберкулинизације
а која се огледа у чињеници да се, и поред значајно увећаних давања за
произвођаче, на овај начин додатно али симболично, готово безначајно,
стимулишу а да су се та средства могла усмерити ка онима који спроводе
здравствену  заштиту,  односно  стимулисати  доктори  ветеринарске
медицине.  Такође  је  непоменута  и  нелогичност  финансирања  из
“ветеринарског буџета” имунопрофилактичких мера које нису обавезне
(салмонелоза). На крају је председник ВКС замолио државну секретарку
да бар делимично усвоји молбу о повећању цена за послове из Програма
мера а да у најскорије време буде спроведен конкурс и након тога буду
настављени  разговори  о  даљем  унапређењеу  финансијских  услова  за
спровођење ових послова.

Као што је познато, ценовник за послове из Програма мера за 2024.
годину објављен је без измена у односу на претходни.

Дана 05.04.2024. одржана је седница Управног одбора ВКС на којој
је  одлучено  да  се  за  09.04.2024.  године  закаже  састанак  председника
регионалних одбора на коме ће се одлучити о даљим корацима.

УПРАВНИ ОДБОР ВКС
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Ад. 3. Пристигле сугестије у вези Правилника о условима за стављање
животиња  у  промет,  начину  прегледа  пошиљке  животиња  пре
утовара, обрасцу уверења о здравственом стању пошиљке животиња у
промету, садржини и начину вођења евиденције о издатим уверењима
и потврдама

Закључак : У један допис унети све пристигле примедбе на Правилник.  

ПРАВИЛНИК
О условима за стављање  животиња  у промет, начину прегледа пошиљке  животиња

пре утовара, обрасцу уверења о здравственом стању пошиљке  животиња у
промету,садржини и начину вођења  евиденције о издатим уверењима и потврдама

ОСНОВНА  ПРИМЕДБА:непостојање дијалога у изради Правилника, јер  по Статуту 
ВКС , пише да ВКС  учествује у  доношењу  прописа у области  ветеринарства.

II.УСЛОВИ  ЗА СТАВЉАЊЕ  ЖИВОТИЊА  У ПРОМЕТ
Члан 3.

-став 3) која потиче  са газдинства на којем је извршен активни надзор газдинства, у 
складу са Програмом мера;
ПРИМЕДБА:
- осим за свиње и пчеле, и за остале животињске врсте  одредити висину накнаде за 
вршење активног надзора, а не само одредити колико треба направити обилазака и 
водити евиденцију,односно дефинисати  трошкове активности  које су предвиђене 
Правилником.

III.НАЧИН  ПРЕГЛЕДА ПОШИЉКЕ  ЖИВОТИЊА  ПРЕ  УТОВАРА
Члан 4.

ПРИМЕДБА:
-Пошиљке  животиња које се отпремају ван територије  епизоотиолошке  јединице, 
подлежу ветеринарско-санитарном прегледу пре утовара, без изузећа(став 1-7), јер их
обавезује Члан 6, ветеринарско-санитарни преглед пре утовара,као и Члан 8, ако су 
испуњени услови , када се издаје Потврда о здравственом стању  пошиљке животиња.

Члан  6.
Ветеринарско –санитарни преглед  животиња пре утовара , обухвата:
1)преглед  документације;
2)идентификацију  животиња;
3) физички преглед.
ПРИМЕДБА:
-Дефинисати и одредити за сваку животињску врсту , висину накнаде за ова три 
параметра ветеринарско –санитарног прегледа.
-Физички преглед  не  постоји у номенклатури, већ само клинички преглед који постоји 
у Ценовнику,као и наплата употребе возила(километраже), која је предвиђена 
Ценовником.

Члан 7.
Преглед превозног средства  у које се животиње утоварају  обухвата:
ПРИМЕДБА

5



-став 3) да ли је доступан Централној бази  Регистар превозника,  и ко све треба 
да буде уписан? Да ли трактор, приколица, аутоприколица којима се превозе 
ситније животиње  из  једне епизоотиолошке јединице  у другу,подлежу упису у 
Регистар?,
-став 4)-провера обучености  за добробит  животиња.Где се ради обука и ко подлеже
обуци?
- да се став 3 и 4 бришу или да се ближе дефинишу.

IV.ОБРАЗАЦ  УВЕРЕЊА  О ЗДРАВСТВЕНОМ СТАЊУ  ЖИВОТИЊЕ
ПРИМЕДБА:
-дефинисати  издавање уверења на основу податакаиз евиденције  коју поседује  
власник, за животињеу географски удаљеним подручјима( више од  20 км, и услучају 
техничких проблема;

Члан 16.
ПРИМЕДБА:
-пренос  уверења- у којој надлежној ветеринарској организацији(на месту одласка или 
доласка животиње. Довоњно је унети  потврду о праћењу кретања ( одлазак и долазак
потписан) и унет у Централну базу , а  као прилог  Уверењу о здравственом стању  
животиње.

4.  Припрема  активности  за  сазивање  редовне  годишње  Скупштине
ВКС;

Одложити припрему за Скупштину 

5. Разно;

Одлуке:

119-1 За донацију финансијских средстава  у износу од 50.000 динара за 26
научно-стручни  Симпозијум „25.  Симпозијум  епизоотиолога  и
епидемиолога“, који се одржаo у периоду од 10. до 12. априла 2024.године.

119-2  На  основу  достављених  понуда  за  орочење  динарских  новчаних
средстава УО ВКС је изабрао најповољнију понуду за орочење средстава и
на  основу  тога  је  донео  одлуку  да  се  новчана  средства  у  износу  од
30.000.000,00 динара (тридесет и пет милиона динара) ороче на период од
12 месеци  код  NLB  Кomercijalna Banka

Закључак: Владимир Ћурчић да упути један допис агенцији за маркетинг
за 
цену услуга
Закључак: Љубомир Ћурчин и Маја Андријашевић да саставе допис у вези
слања узорака у лабораторије на испитивање ван земље.
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Закључак: заказати састанак председника РО

Закључак: Упутити захтев Надзорном  одбору  ВКС да изврши надзор над
радом  Регионалног  одбора  Београд  2  у  погледу  доношења   одлуке  за
исплату накнаде председнику РО Бг 2 за додатни рад,  да ли су чланови УО
РО Београд 2 тако гласали. 

Састанак се завршио у 15,00 часова.
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